
تئاتــر
روح ا... جعفری:

در انتظار اعلام زمان اجرا هستم
روح ا... جعفری با اشاره به اینکه در انتظار مشخص 
شدن زمان اجرای نمایشش در مجموعه تئاترشهر 
است از پژوهش جدیدی درباره شکل گیری کانون 
پرورش فکری کودکان ونوجوانان، خبر داد. این 
کارگردان تئاتر درباره فعالیت هایش اخیرش گفت: 
سال ۹۸ برای اجرا در سالن چهارسوی مجموعه 
تئاترشهر ۲ نمایشنامه »مهاجران« ماتئی ویسنی یک 
و »گمشدگان« بهرام بیضایی را پیشنهاد داده بودم 
که بعداز بررسی در شورا، مدیر برنامه ریزی وقت 
مجموعه به من اعلام کرد که نیمه اول سال ۹۹ 
می توانم متنم را به صحنه ببرم که متاسفانه به شروع 
و گسترش بیماری کرونا روبه رو شدیم که در نتیجه 
سالن ها تعطیل شد و اجرای ما نیز به تعویق افتاد. 
منتظر نوبت اجرا در نیمه دوم سال ۹۹ شدیم که 
بازهم پیک های مختلف بیماری کرونا که موجب 
تعطیلی فعالیت های تئاتری می شد اجرای ما را نیز 
منتفی کرد. وی ادامه داد: در نهایت با بهترشدن روند 
گسترش بیماری و واکسیناسیون طیف بیشتری از 
مردم تصمیم به اجرای نمایش گرفتم و از همین رو 
طی صحبتی که با ابراهیم گله دارزاده رئیس مجموعه 
تئاترشهر داشتم قرار بر این شد که آبانماه نوبت جدید 
اجرا را تا قبل از پایان سال به من اعلام کنند؛ البته 
امیدوارم هرچه زودتر این اتفاق بیفتد و پیک ششم 
کرونا باعث تعطیلی مجدد فعالیت های تئاتری نشود. 
همچنین با توجه به زمانی که به ما اعلام می کنند، 
باید تصمیم بگیرم که کدامیک از نمایشنامه های 
پیشنهادی ام را برای اجرا آماده کنم. کارگردان 
»ریچاردسوم اجرا نمی شود« درباره اجرای نمایش 
»هیولاخوانی« نیز عنوان کرد: همچنین قرار بود 
فروردین و اردیبهشت ۹۹ نیز نمایش »هیولاخوانی« 
نوشته نغمه ثمینی را در تالارحافظ به صحنه ببریم 
که با وجود سه ماه تمرین به دلیل وقوع پاندمی کرونا 
این اجرا نیز لغو شده است. امیدوارم واکسیناسیون 
کامل مردم در دستور کار قرار گیرد و شرایطی 
فراهم شود تا این نمایش نیز بتواند به اجرا برسد. 
همچنین انتظار می رود که به خانواده فرهنگ و 
هنر که در طول ۲ سال اخیر خسران های زیادی 
را متحمل شدند، توجه بیشتری شده و با افرادی 
که عزیزانشان را از دست دادند، همدردی شود. 
جعفری در پایان درباره فعالیت های پژوهشی اش 
توضیح داد: بعداز به فرجام رسیدن آخرین پژوهشم 
که »تالار ۲۵ شهریور )سنگلج(« نام داشت و در 
۲ جلد به تاریخچه و فعالیت های این تالار از ابتدا 
تا سال ۵۷ و از سال ۵۷ تا امروز می پرداخت روی 
پژوهش دیگری متمرکز شدم که بر شکل گیری 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان متمرکز 
است. کانون پرورش فکری تاثیر شگرفی بر آشنایی 
و علاقه مندکردن کودکان ونوجوانان و مردم اقشار 
مختلف به فعالیت های فرهنگی و هنری از جمله 

موسیقی، تئاتر و سینما داشته است.

ابراهیم حاتمی کیا در پی درگذشت 
رحیم رحیمی پور کارگردان سینمای 
دفاع مقدس پیام تسلیتــی منــتشر 
کرد.»انالله و اناالیه راجعون، برادرمان 
رحیــم رحیمی پور، از پیشکســوتان 
سینمــای انقلاب و دفاع مقدس از 
میان مــا رفــت. او تا واپسین روزهای 
زندگی همچنان دغدغه عدالت خواهان 
آرمانگرا را داشــت. او می توانست به 
سراغ سینمای بی دغدغه برود، ولی 
مقاومت کرده و حرمت حریمش را 
حفظ کرد. من نمی توانم چشم بر آثاری 
همچون فیلم سینمایی »دوله تو« 
و... ببندم. خدایش او را قرین رحمت 
کرده وخانواده محترمش را صبر عطا 

فرماید.«

دلنوشته حاتمی کیا برای 
درگذشت رحیمی پور

فــرنــوش صمــدی سینماگــر 
ایــرانی به عنــوان یکــی از داوران 
شصت وششمین جشنــواره فیلــم 
وایادولیداسپانیا انتخاب شد. فرنوش 
صمدی، در کنار رومینا پائولا کارگردان 
آرژانتینی و خوزه لوئیس مونتسینوس 
کارگردان اسپانیایی به عنوان داوران 
بخش میتینگ .پوین شصت وششمین 
دوره جشنواره فیلم وایادولید اسپانیا 
انتخاب شدند. صمدی پیش از این نیز 
۲ بار برای فیلم های کوتاه »سکوت« و 
»نگاه« جایزه این جشنواره را به دست 

آورده است. 

 »صمدی« 
داور جشنواره اسپانیایی 

خبــر
وداع  با »ایرج یکه زارع«

پیکر ایــرج یکه زارع هنرمنــد پیشکسوت کاریـکاتور، در قطعه 
هنرمندان تشییع و به خاک سپرده شد. مراسم تشیـیع پیکر ایرج 
یکه زارع کاریکاتوریست کشورمان شنبه ۲۴ مهر از ساعت ۱۱ در 
قطعه هنرمندان بهشت زهرا )س( برگزار شد و پیکر این هنرمند در 
کنار زنده یاد علی نامور گرافیست و تصویرگر به خاک سپرده شد. در 
این مراسم خانواده یکه زارع، نیکنام حسینی پور مدیرعامل مؤسسه 
هنرمندان پیشکسوت، جواد علیزاده هنرمند پیشکسوت کاریکاتور، 
هادی حیدری کاریکاتوریست و همچنین شاگردان و علاقه مندان این 
هنرمند حاضر بودند. نیکنام حسینی پور مدیرعامل موسسه هنرمندان 
پیشکسوت ضمن عرض تسلیت به خانواده یکه زارع صحبت خود را با 
یک بیت از سعدی آغاز کرد و گفت: »غرض نقشی ست کز ما باز ماند/    
که هستی را نمی بنم بقایی«، استاد یکه زارع هم در حوزه طنز و هم در 
حوزه کاریکاتور صاحب سبک و به قول استادان فن، بسیار پرکار بود. آثار 
استاد یکه زارع دارای یک هویت خاص هستند. ایشان علاوه بر اینکه در 
هنر دست داشتند در حوزه عقل معاش و تجارت هم دست داشتند که 
هماهنگی بین این دو حوزه بسیار دشوار است ولی ایشان توانایی اداره 
هر دو را باهم داشتند. وی ادامه داد: استاد یکه زارع در کاریکاتورهای 
خود مسائل روز را به چالش می کشید و کاریکارتورهای ایشان بر 
عکس دیگر کاریکاتوریست ها که جنبه نخبگانی داشتند، بیشتر جنبه 
مردمی داشت و علاقه مندان برای آشنایی بیشتر با ایشان باید مجلات 
قدیمی را تورق کنند. مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت بیان 
کرد: امیدواریم آثار ایشان به ویژه آثاری که در مجلات توفیق، کیهان و 
روزنامه ایران منتشر شده توسط خانواده جمع آوری شده و با همکاری 
موسسه هنرمندان پیشکسوت در قالب یک جلد کتاب منتشر شود 
و در اختیار علاقه مندان به حوزه کاریکاتور قرار گیرد. در ادامه جواد 
علیزاده هنرمند طراح، کاریکاتوریست و مدیر مسئول و سردبیر مجله 
طنز و کاریکاتور و از دوستان ایرج یکه زارع گفت: من به عنوان یک 
کاریکاتوریست که از سال ۱۳۵۰ در حال کشیدن کاریکاتور هستم 
با دیدن آثار ایرج یکه زارع علاقه مند به رشته کاریکاتور شدم. آقای 
یکه زارع با طراحی کاراکترهای بانمک تاثیر ویژه ای روی من داشتند. 
تأسف که انسان های طنزاندیشِ خوب می روند و ما با غم هایمان تنها 
می مانیم. ایرج یکه زارع دی سال ۱۳۲۰ در تهران به دنیا آمد. او کار خود 

با نقاشی آغاز کرد و کم کم به سمت کاریکاتور کشیده شد. 

کوتــاه
۲ فیلم جدید به سینماها می آید

بنابر مصوبه شورای صنفی نمایش فیلم سینمایی »مغزاستخوان« 
و »رمانتیسم عماد و طوبی« به سینماها می آید. مرتضی شایسته دبیر 
و سخنگوی شورای صنفی نمایش گفت: جلسه با حضور اعضا در 
محل سالن کنفرانس سینما آزادی تشکیل و مقرر شد فیلم سینمایی 
»مغزاستخوان« به کارگردانی حمیدرضا قربانی و »رمانتیسم عماد 
و طوبی« کاوه صباغ زاده از ۱۲ آبانماه به سینماها بیاید. ضمن اینکه 
»جنایت بی دقت« از هفته اول آذرماه به نمایش درمی آید. وی افزود: 
همچنین مقرر شد تمامی دفاتر بخش و تهیه کنندگان در صورتی که 
دارای فیلم هایی با پروانه نمایش از سال های ۹۸، ۹۹ و ۱۴۰۰ هستند 
اسامی فیلم ها را به شورای صنفی نمایش اعلام کنند، بدیهی است اولویت 
اکران در سال ۱۴۰۱ با فیلم هایی خواهد بود که پروانه نمایش آنها مربوط 

به سال ۱۴۰۰ باشد. 
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بازیگر نقش بزرگ آقا در سریال »شهرزاد« گفت: 
امسال تنها در یک فیلم سینمایی به نام »روشنایی« 
به ایفای نقش پرداختــم که نمــی خواهم پیرامون 
مضمون و شخصیتی که به ایفای آن پرداختم صحبتی 
کنم تا وقتی که اکران شود. علی نصیریان دافزود: این 
روزها مشغول هیچ کاری نه در سینما و نه در تلویزیون 
نیستم و بیشتر وقتم را در خانه سپری می کنم. وی 
پیرامون بازی خود در یک فیلم سینمایی بیان کرد: 
امسال تنها در فیلم سینمایی »روشنایی« به ایفای 
نقش پرداختم که نمی خواهم پیرامون مضمون و 
شخصیتی که به ایفای آن پرداختم صحبتی کنم تا 
وقتی که اکران شود. بازیگر سریال »میوه ممنوعه« 

درمورد اینکه فیلم سینمایی »روشنایی« امسال 
در جشنواره فیلم فجر چهلم حضور پیدا می کند 
یا خیر بیان کرد: از اینکه این فیلم سینمایی 
در جشنواره فیلم فجر حضور پیدا می کند یا 
نه خبری ندارم و برایم مهم هم نیست که این 

اتفاق بیفتد یا نیفتد، بلکه برای من نتیجه 
و کیفیت یک اثر با اهمیت است نه چیز 
دیگری. نصیریان با اشاره به تزریق 
واکسن کرونا خاطرنشان کرد: من 
دو دوز واکسن کرونا را زمان زیادی 
است که تزریــق کــرده ام و هیچ 

عوارضی هم نداشتم.

علی نصیریان: 

کیفیت کار اولویتم است

مفتون امینی بیان کرد که دوست دارد منتخبی از 
۲۲ کتابش تهیه کند، اما در ۹۵ سالگی کم حوصله شده 
و می ترسد کاری را شروع کند و به سرانجام نرساند. این 
شاعر پیشکسوت گفت: دیگر ۹۵ سالم است و دائم باید 
مراقب خودم باشم. بیشتر از نیم ساعت نمی توانم بیرون 
از خانه باشم. لباس پوشیدنم خیلی طول می کشد. 
یکساعت طول می کشد تا جوراب واریس بپوشم. 
پاهایم زخم می شود و زخم های دیابتی هم بد است و 
من گرفتار این زخم ها هستم. کلیه هایم هم زودزود کار 
می کند و نمی توانم جایی بروم. او افزود: اخیرا ۳ کتاب 
از من منتشر شده است؛ »خوشا یک ادراک« شامل 
شعرهای فارسی همراه با شعرهای آذری ام که در 
انتشارات سرزمین اهورایی منتشر شده و گزیده ای از 
شعرهایم که در کانون پرورش فکری کودکان ونوجوان 
درآمده است. کتابی که در کانون منتشر شده، بهترین 
منتخب از کارهای من است که در قطع جیبی و خیلی 
لوکس و تمیز منتشر شده است.  و کتاب »گفت وگو با 
مفتون امینی« که مهدی مظفری ساوجی در انتشارات 

مروارید درآورده است. مفتون امینی در ادامه درباره 
کتاب »گفت وگو با مفتون امینی« با بیان این که این 
کتاب نوعی تاریخ شعر و شاعری است، افزود: مجلس 
خالی بود و همه مشغول کتاب درسی و اینها بودند. 
به نظرم این کتاب زمان خوبی منتشر شد. به خاطر 
انتشار آن خوشحال شدم. این کتاب در واقع بیوگرافی 
من است، البته بیوگرافی خشک نیست و شامل حوادث 
عجیب زندگی من است؛ مسائل اجتماعی و سیاسی ای 
که در طول عمر خود گذرانده ام و بر شعر و شاعری ام اثر 
گذاشته است. در مقدمه کتاب آمده است که هر شاعری 
از حوادث روزگار تاثیراتی می پذیرد و شعرهایی درباره 
آنها می نویسد. حوادثی که بر من در جنگ جهانی اول و 
دوم، اشغال ایران و حکومت پیشه وری در تبریز گذشته 
و ملاقات با قوام و مصدق و نیما و جعفر پیشه وری در این 
کتاب آمده است. انتهای کتاب هم مطالب فلسفی دارد، 
من به فلسفه علاقه مند هستم و اسپینوزا را که فیلسوف 
هلندی و یهودی است و فلسفه سیستماتیک دارد، 
معرفی کرده ام. در این کتاب  از سبک هندی نمونه هایی 

آورده ام و گفته ام طالب آملی شاعر بسیار خوبی است و 
شعرهای خوب و دلنشینی دارد اما به او توجهی نشده 
است و نمونه هایی از شعرهایش را آورده ام. اگر در 
دهه های مختلف حاشیه های ادبی خوبی بوده، به آنها 
سر زده و بیان کرده ام. ادبیات خشک و خالی حوصله 
خواننده را سر می برد اما این کتاب این گونه نیست و 
گاه مطالب طنزآمیز دارد. کتاب خوبی است. البته من 
می گویم کتاب خوبی است. حدود ۵۰۰ صفحه شده 
است و عکس هایی از خودم و دوستان و خانواده ام در 
کتاب منتشر شده است. البته همه اینها به سلیقه آقای 
ساوجی است. کتاب خواندنی است و به رمان شباهت 
دارد و سرگرم کننده است. این شاعر درباره این که کتاب 
جدیدی در درست دارد یا خیر، گفت: دوست دارم 
منتخبی از کتاب های خودم داشته باشم، ۲۲ جلد کتاب 
دارم. اما مریض احوال هستم. استقامت و حوصله سابق 
را ندارم تا به کار ادامه دهم. می ترسم کاری را شروع 
کنم و نتوانم به جایی برسانم. از طرف دیگر وضعیت 

کاغذ و... به اعصاب آدم فشار می آورد.

گــزارش
نخست وزیر ژاپن به فوکوشیما رفت

نخست وزیــر ژاپن در اولین بازدیدش در این مقام از نیروگاه 
اتمی آسیب دیده فوکوشیما، اعلام کرد که برای بازسازی 
منطقه، غیرفعال کردن و برچیدن این نیروگاه ضروری است . 
»فومیوکیشیدا« از نیروگاه هسته ای فوکوشیما در این کشور که 
پیش تر توسط زلزله و سونامی آسیب دیده بود، بازدید کرد. فومیو در 
این دیدار خطاب به مسئولان این نیروگاه، گفت: چنانچه بخواهیم 
منطقه را بازسازی کنیم، غیرفعال کردن و برچیدن کامل رآکتور 
هسته ای نیروگاه ضروری است، بنابراین من می خواهم ببینم که 
شما یک رابطه محرمانه با مردم محلی در حین ادامه کار دارید. 
نخست وزیر ژاپن با اهدای گل در بازدید از مزار قربانیان فاجعه سال 

۲۰۱۱ به آنها ادای احترام کرد. 

کامبوج ادعای آمریکا را رد کرد
دولت کامبوج ادعای آمریکایی ها درخصوص حضور چین در یکی 
از پایگاه های دریایی این کشور با مقاصد نظامی را تکذیب کرد. به 
نوشته روزنامه »ساوث چاینا مورنینگ پست«، سفارت آمریکا در 
پنوم پن، کامبوج را به عدم شفافیت درباره این پروژه متهم کرده و 
از دولت این کشور درخواست کرد حضور چین در این پایگاه نظامی 
را به طور کامل توضیح دهد. سخنگوی سفارت آمریکا در کامبوج 
مدعی شد: »دولت کامبوج درباره نیت، ماهیت و ابعاد این پروژه یا 
نقش ارتش چین در آن که موجب نگرانی هایی درباره موارد استفاده 
از این تاسیسات دریایی شده، به طور کامل شفافیت نداشته است. 
سخنگوی دولت کامبوج در پاسخ، وجود اهداف نظامی از طرف 
چین برای ساخت تاسیسات در این پایگاه دریایی را تکذیب کرد و 
حضور چین در این مکان را در راستای کمک پکن به توسعه کامبوج 
توصیف کرد.این مقام دولت کامبوج در ادامه گفت:  این بندر ما 
هنگامی که ساخت وسازها به پایان برسد، به روی همه باز خواهد بود. 
ادعاهای سفارت آمریکا در کامبوج بعد از آن مطرح شد که اندیشکده 
آمریکایی »مرکز مطالعات راهبردی و بین المللی« گزارشی بر اساس 
تصاویری ماهواره ای از احداث سه ساختمان و یک جاده در پایگاه 

دریایی »ریم« کامبوج منتشر کرد.

ونزوئلا با اپوزیسیون مذاکره نمی کند
ونزوئــلا به نشــانه اعتـــراض بــه استرداد نمــاینده ویژه 
ریاست جمهوری این کشور به آمریکا؛ مذاکره با اپوزیسیون را که 
قرار بود در مکزیک از سرگرفته شود، لغو کرد. دولت کاراکاس در 
پی استرداد نماینده ویژه »نیکلاس مادورو« رئیس جمهور ونزوئلا 
به آمریکا، مذاکره با اپوزیسیون را که قرار بود ازسر گرفته شود؛ به 
حالت تعلیق درآورد. تصمیم برای تعلیق مذاکرات از سوی »خورخه 
رودریگز« که سرپرستی تیم مذاکره کننده دولت ونزوئلا را بر عهده 
دارد؛ اعلام شد. »آلکس ساب« بازرگان کلمبیایی که از سوی 
مقامات آمریکا به اتهام واهی پولشویی برای دولت ونزوئلا تحت 
پیگرد قرار داشت، روز شنبه به وقت محلی به دولت ایالات متحده 
تحویل داده شد. وی در ماه میلادی سپتامبر، از سوی دولت 
کاراکاس به عضویت تیم مذاکره کننده ونزوئلا درآمد تا در مکزیک 
با نمایندگان اپوزیسیون دیدار کند.به گفته رودریگز، تصمیم برای 
تعلیق مذاکرات نشانه اعتراض عمیق ونزوئلا به رفتار خشونت آمیزی 

است که علیه یکی از اعضای تیم کاراکاس صورت گرفته است.

»بایدن« معاینه پزشکی می شود
سخنگوی کاخ سفید در پاسخ به سوالات مکرر 
خبرنگاران گفت که جو بایدن به زودی تحت معاینات 
پزشکی قرار می گیرد. اشتباهات متعدد، لکنت زبان 
و چرت زدن های ناگهانی بایدن در حضور مهمانان 
خارجی و کنفرانس های خبری، گمانه زنی ها نسبت 
به اینکه وی از سلامت کافی برخوردار نیست و 
ممکن است اوضاعش بدتر شود، را تشدید کرده 
است. جن .ساکی، دبیر مطبوعاتی کاخ سفید در 
کنفرانسی مطبوعاتی از کلی اودانل، خبرنگار ان.بی.

سی نیوز به خاطر اینکه دائما درباره وضعیت سلامت 
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا سوال می کند انتقاد 
کرده و همینطور از پاسخ به سوال یک خبرنگار 
دیگر درباره اینکه این رئیس جمهور آمریکا چه 
زمان قرار است معاینه پزشکی شود شانه خالی 
کرد. برایان کارم، خبرنگار حوزه کاخ سفید یک 
مجله آمریکایی و تحلیلگر سیاسی سی.ان.ان از جن 
ساکی،  سخنگوی کاخ سفید درباره زمان انتشار نتایج 
معاینه پزشکی مورد انتظار جو بایدن، رئیس جمهور 
آمریکا پرسید. او سوال خود را با این لحن مطرح کرد: 
»هی .جن )جنیفر ساکی، آیا او )بایدن( به زودی 
مورد معاینه پزشکی قرار گرفته و نتایج این معاینه 
به مردم آمریکا گزارش خواهد شد؟ جن ساکی در 
پاسخ به این سوال فقط گفت: »او این کار را خواهد 
کرد.« دبیر مطبوعاتی کاخ سفید در پاسخ به این 
سوال کلی اودانل که این معاینه قرار است سالجاری 
میلادی انجام شود، افزود:  کلی اودانل همواره درباره 
این موضوع سوال می پرسید و ما را گوش به زنگ 
کرده است.  از زمان شروع ریاست جمهوری جو .

بایدن پرسش هایی در خصوص اینکه آیا او وضعیت 
جسمی و شناختی خوبی دارد، مطرح شده است. 
جن ساکی به تکرار قول قبلی اش مبنی بر اینکه به 
مجرد انجام معاینه پزشکی از رئیس جمهور آمریکا 
دولت به شفاف کردن یافته های آن اقدام می کند، 
پرداخت در حالی که ماه مه گذشته گفته بود چنین 
معاینه ای قبل از پایان سال ۲۰۲۱ انجام خواهد شد. 
اودانل از زمان دولت جورج دبلیو. بوش، به پوشش 
اخبار حوزه کاخ سفید پرداخته و بابت اصرار بر طرح 
مسائل مناقشه برانگیز شهرت یافته است. بایدن 
۲۶ ژوئیه گذشته بعداز آنکه اودانل با صدای بلند 
سوالی درباره حکم دنیس مک دونو، وزیر امور کهنه 
سربازان آمریکا برای واکسیناسیون کووید کارکنان 
بهداشت و درمان این وزارتخانه پرسید، از او به عنوان 
»موی دماغ« نام برد. رئیس جمهور آمریکا در پاسخ به 
او با صدای بلند  گفت: تو چقدر موی دماغ هستی اما 
من قرار است به سوالت جواب بدهم چون ما خیلی 
وقت است که همدیگر را می شناسیم. اودانل هم به 
کنایه گفت: من این حرف شما را به عنوان تعریف از 

خودم تلقی می کنم. 

رهبر جریان صدر عراق با اعلام پذیرش نتایج جدید اعلامی 
از سوی کمیساریای عالی انتخابات تاکید کرد که فراکسیون 
صدر، »فراکسیون بزرگ تر« پارلمان است و به دنبال تشکیل 
یک »دولت خدمتگزار« است. با اعلام نتایج شمارش دستی آرای 
انتخابات زودهنگام پارلمانی عراق از سوی کمیساریای عالی 
انتخابات، جریان صدر به رهبری »مقتدی صدر« با ۷۳ کرسی در 
صدر قرار گرفت و با انتشار توئیتی اعلام کرد که نتایج اعلامی را 
می پذیرد. رهبر جریان صدر در این پست نوشت که نتایج اعلام 
از سوی کمیساریای انتخابات و اعلام نتایج آن، هرچه که باشد را 
می پذیرد و از از گروه های سیاسی شیعی، سنی، کُرد و اقلیت های 
عراق می خواهد تا برای تشکیل دولت و انجام اصلاحات با جریان 
صدر همکاری کنند. وی نوشت: »پس از آن که برای ما روشن شد 
که فراکسیون صدر، فراکسیون بزرگتر از نظر انتخاباتی و مردمی 
است که این همه در برابر چشم خداوند و از لطف و نعمت اوست 
و ما از کسانی نبودیم که ملت به آنها پشت کرد، برای همپیمانی 
ملی و نه طائفه ای، مذهبی و نژادی، تحت خیمه اصلاح و طبق 
آرمان های ملت برای تشکیل دولتی خدمتگزار و شفاف تلاش 
خواهیم کرد. دولتی که برای حمایت از وطن، امنیت، حاکمیت و 
عزت مردم، منافع شخصی، حزبی،گروهی، طائفه ای یا نژادی را بر 
منافع عموم مردم عراق ترجیح نمی دهد. رهبر جریان صدر دولت 

مورد نظرش را »پدری فناشده در وطن«  توصیف و تصریح کرد 
که مطلقا اجازه تشکیل دولتی جز این را نخواهد داد و شخص او 
به شرط حیات، ملت و پارلمان بر عملکرد چنین دولتی نظارت 
و رویکرد آن را تصحیح خواهند کرد و او  از افشاگری فساد و 
حمایت از اصلاحات دست برنخواهد داشت. مقتدی صدر در ادامه 
از همه طیف های مردم عراق خواست تا در اصلاح امور کشور و 
رهایی آن از فساد، اشغالگری، عادی سازی، تروریسم، وابستگی 
و تسلیم شدن، به دور از اختلافات،درگیری ها و ترور شخصیت 
سهیم شوند و مشارکت کنند. زیرا عراق به صلح نیاز دارد نه جنگ. 
جریان صدر در پنجمین دور انتخابات پارلمان عراق با ۷۳ کرسی 
از سایر احزاب و ائتلاف های سیاسی رقیب پیشی گرفت اما هنوز 
برای تشکیل دولت جدید، نیازمند همپیمانی با سایر گروه های 
پارلمانی است و به همین دلیل رایزنی ها و اقدامات اولیه برای این 
امر را از پنجشنبه پیش آغاز کرد و از تشکیل کمیته ویژه چهار 
نفره برای مذاکره با طرف های سیاسی به منظور ایجاد ائتلاف های 
پارلمانی و زمینه سازی برای تشکیل دولت جدید در عراق خبر 
داد. کمیساریای عالی انتخابات عراق شامگاه شنبه )۱۶ اکتبر(، 
جدیدترین نتایج انتخابات پنجم پارلمانی این کشور را اعلام و 
تاکید کرد این نتایج نهایی نیست و شمارش دستی آراء نیز به این 
نتابج افزوده خواهد شد، احتمال تجدیدنظر در آن وجود دارد. 

طبق آخرین نتایج اعلامی؛ جریان صدر به رهبری »مقتدی صدر« 
با ۷۳ کرسی در رده نخست، افراد مستقل با ۴۰ کرسی در رده 
دوم، ائتلاف تقدم به ریاست »محمد الحلبوسی« با ۳۷ کرسی 
در رده سوم قرار گرفت. ائتلاف دولة القانون به ریاست »نوری 
المالکی« با ۳۴ کرسی، حزب دموکرات کردستان عراق به ریاست 
»مسعود بارزانی« با ۳۲ کرسی، ائتلاف الفتح به ریاست »هادی 
العامری« با ۱۷ کرسی، همپیمانی کردستان  )تحالف کردستان 
که حاصل همپیمانی اتحادیه میهنی کردستان و گوران است( با 
۱۷ کرسی، ائتلاف عزم به ریاست »خمیس الخنجر«، ۱۲ کرسی، 
حرکه امتداد به ریاست »علاء الرکابی« برخاسته از تظاهرات های 
اکتبر سال ۲۰۲۰ با ۹ کرسی، حرکة الجیل الجدید به ریاست 
»شاسوار عبدالواحد« با ۹ کرسی، اشراقه کانون با ۶ کرسی، العقد 
الوطنی به ریاست »فالح الفیاض« با ۵ کرسی، »تحالف التصمیم« 
به ریاست »عامر الفایز« با ۵ کرسی، تحالف قُوی الدولة )جریان 
حکمت ملی به ریاست »عمار الحکیم«+ ائتلاف النصر به ریاست 
»حیدر العبادی«( با ۴ کرسی و ... در رده های بعدی قرار گرفتند.

مقتدی صدر: 

نتیجهانتخاباترامیپذیریم

جهــــان 

سفیر روسیــه در انگلیس با رد این ادعا که ممکن است مسکو از 
انتقال انرژی به اروپا به عنوان اسلحه استفاده کند گفت، تحریم علیه 
کشورها، احتمال بازگشت روابط به سطح عادی را تقلیل می دهد. 
آندری کالین؛ سفیر روسیه در لندن اظهارکرد که کشورش از انتقال 
انرژی به عنوان اسلحه علیه اروپا استفاده نخواهد کرد و اعمال تحریم ها 
علیه دیگر کشورها، شانس عادی سازی روابط را کمتر می کنند. کالین 
در پاسخ به سوال آندرو مار مجری شبکه بی بی سی در این زمینه که آیا 
توقف ارسال انرژی به اروپا دلیل سیاسی دارد، گفت: قطعا ما  صادرات 
انرژی را به خاطر دلایل سیاسی متوقف نکرده ایم اما شرکت گاز پروم 
یک پمپ بنزین کوچک نیست. او در ادامه با اشاره به پروژه انتقال گاز 
جدید روسیه به اروپا موسوم به نورد استریم ۲ گفت: این خط لوله وجود 
دارد، آماده استفاده است و منتظر اقدام آلمان هستیم. هنگامی که این 
اتفاق رخ دهد، تامین گاز در سریع ترین زمان ممکن مقدور خواهد بود. 
مجری بی بی سی مدعی شد: سیاست مداران اروپا نگران هستند که 
نورد استریم ۲، در زمینه تامین انرژی اروپا قدرت عظیمی را به روسیه 
خواهد داد و اگر از یکی از اقدامات دولت های اروپایی ناراحت شوید، 
نیازی به موشک و نیروی دریایی و ارتش ندارید. فقط یک شیر گاز 
می خواهید که آن را ببندید. سفیر روسیه در لندن پاسخ داد: بله شیر 
گازی که گفتید همین جا در زیرزمین سفارت ما قرار دارد! تصمیم با 
من است که باز یا بسته باشد. البته که این حرف بی معنایی است. اندرو 

مار در ادامه پرسید: آیا شما و آقای ]ولادیمیر[ پوتین این را می دانید 
که چه فشاری بر روی خانواده های بریتانیایی و اروپایی قرار دارد؟ این 
مسئله بحران بسیار بسیار جدی برای اروپا ایجاد کرده است. کالین ادامه 
داد: یقینا از آنچه در بریتانیا می گذرد باخبر هستیم اما سهم روسیه و 
شرکت گاز پروم در کشور شما فقط سه درصد است که تقریبا هیچ 
است. البته که اگر فرصتی ایجاد شود کاری که از دستمان بر آید انجام 
می دهیم. سفیر روسیه در لندن در پاسخ به سوالی درباره اخراج یک 
خبرنگار انگلیسی از روسیه گفت، به محض اینکه خبرنگار خبرگزاری 
روسی تاس ویزای بریتانیا را دریافت کند، خبرنگار انگلیسی می تواند 
به مسکو برگردد. مجری بی بی سی در ادامه پرسید: آیا فکر می کنید 

دولت بلاروس باید به خاطر تخلفات حقوق بشری مورد تحریم قرار 
گیرد؟ کالین ضمن تاکید بر وقوع چنین تخلفاتی در اغلب کشورها 
از جمله انگلیس و آمریکا هشدار داد: تحریم در هر کجا که باشد، ابزار 
بسیار بدی است. چنین اقداماتی فقط احتمال بازگشت روابط به حالت 
عادی را تقلیل می دهد. این دیپلمات روس در پاسخ به سوالی درباره 
مدت زمان ریاست جمهوری پوتین گفت: آقای پوتین اخیرا به این 
سوال پاسخ داده و گفته که برای بعد از سال ۲۰۲۴ تصمیمی نگرفته 
است. ترور سرگئی اسکریپال جاسوس دوجانبه و دخترش در سال 
۲۰۱۸ به یکی از بزرگ ترین منازعات میان روسیه انگلیس از زمان 
جنگ سرد تبدیل شده و به اقداماتی از جمله اخراج  از دیپلمات های 
دو طرف و تحریم های انگلیس علیه مسکو منجر شده است. اوایل ماه 
جاری سرگئی ناریشکین مدیر سازمان اطلاعات خارجی روسیه )اس .

وی .آر( انگلیس را به دروغ گویی با قصد انحراف افکار عمومی متهم کرد.  
ناریشکین در واکنش به ادعاهای بی اساس انگلیس درخصوص دست 
داشتن روسیه در ترور اسکریپال گفت:  این کار، تلاشی برای پوشاندن 
دروغی دیگر یا در حمایت از دروغ قبلی است. علاوه بر اختلافات 
دیپلماتیک، اقدامات نظامی تحریک آمیز انگلیس علیه روسیه از جمله 
تردد ناوهای انگلیسی در دریای سیاه و آب های اطراف روسیه و حمایت 
لندن از ادعای اوکراین در قبال حاکمیت شبه جزیره کریمه به یکی از 

تنش های میان دو کشور افزوده شده است.

هشدار روسیه به انگلیس: 

تحریم ها شانس عادی سازی روابط را کمتر می کند

مفتون امینی: 

دوست دارم منتخبی 
 از کتاب هایم
 داشته باشم

کوتــاه


